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白芥平喘凝胶膏剂基质配比考察
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中文摘要:目的: 优选白芥平喘凝胶膏剂的基质配方比例。 方法: 以外观和赋形型、黏着力、膜残留量、皮肤追随性和剥离强度
为指标,采用均匀设计法优选白芥平喘凝胶膏剂的基质组成及配比。 结果: 最佳基质配比为甘油-聚丙烯酸钠-卡波姆-柠檬酸-氯化
铝-高岭土4∶4.5∶0.2∶0.4∶0.2∶2.5。 结论: 优选的基质黏着力适中,无膜残留,均匀性、涂展性、皮肤追随性均较好。

中文关键词:白芥平喘凝胶膏剂  均匀设计  基质配方

 

Investigation of Matrix Presciption of Baijie Pingchuan Gel Ointment

Abstract:Objective:To optimaize matrix formulation of Baijie Pingchuan gel ointment. Method: With appearance and shaped 
type,adhesion,membrane residue,skin to follow and peeling strength as indexes,matrix prescription and composition of Baijie Pingchuan gel ointment 
were optimized by uniform design method. Result: Optimal ratio of matrix was glycerol-sodium polyacrylate-carbomer-citric acid-aluminum chloride-
kaolin pigment 4∶4.5∶0.2∶0.4∶0.2∶2.5. Conclusion: This optimized matrix had moderate adhesion,no film residue,and with better 
uniformity,spread property and skin to follow.
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